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"Scary" is the word attomey Dr. Wil-
liam Pepper uses to describe theJus-
tice Department's official report
about the assassination ofDr Martin
Luther King, Jr

Issued inJune 2000 by US Attor-
ney Barry Kowalski, the King Report
,' which was initiated in 1998 at the
request of the King family and Dr.
Pepper, completely absolves the fed-
eral govemment ofany involvement
in a conspiracy to kill the civil rights
leader and anti-war activist. Accord-
ing to the King Repon,James Earl Ray
was the lone assassin-and anyone
who says otherwise is crazy, a liar, or
just out for the money.

"I mean "scary" in a very serious
way," Pepper emphasizes. "The extent to which
Kowalski papered-over and denied the facts is
se ously scary"

Dr Pepper-who is compiling a list of over
fifty relevant facts that Kowalski deliberately
overlooked in his attempt to rewrile hisrory-
should know Foryears he has represented the
King family in its flawed quest to discover the
federal govemment's role in Dr. KinB's assassi-
nation. As a result, Dr. Pepperalso is the object
ofmuchofthe King Report's artless innuendo,
for while Kowalski's stated purpose was to de-
termine the truth, his true intention appears
to have been to frighten anyone and everyone,
but especially Dr Pepper and the King family,
from ever again disputing the official story

What s It AII About, Kowalski?
In making its intimidating point, the King

Repon focuses on fourgeneral subjectsr (1) the
allegations of LoydJowers, aMemphis business-
man who claimed to be one ofthe people who
plamed King's assassination; (2) the allegations
of Donald Wilson, a former FBI agent who
claims that in 1968 he discovered papers that

contained references to Raoul in James Earl
Ray's car (Raoul, sometimes referred to as Raul,
was the mystery man whom Ray, over a period
of thirtyyears, steadfastlymaintained had man-
aged his movements ald ultimately ftamed him
in the assassination); (3) Raoul and his role in
the assassination, if any; and (4) the evidence
and witnesses that prompted a Memphis jury
to conclude, in December 1999, that the fed-
eral govemment was somehow involved in the
asSasslnatlon.

Kowalski tackles the first two subjects first,
and in two separate sections of the King Re-
pon he systematically destroys the allegations,
and reputations, ofJowe$ (whose numelous
contradictory statements are recounted in dis-
sembled detail) and Wilson (who is portrayed
as unstable and unreliable). The pdmary, un-
scrupulous tactic Kowalski uses in achieving
this result is the sweeping distonion and se-
lective presentation ofevidence and facrs.

For example, in the King Reporr (Part 2, p.
3), Kowalski makes two assenions. The first is
the straightforward statement that Jowers "re-
fused to cooperate with our investigation. " This

is a charge that will be repeated over
and over again when Kowalski
seeks to discredit a particular indi-
vidual. In this case, Kowalski is as-
serting that Jowers refused to
accept an offer of immuniry.

The second assenion is a vague
generalization that relies heavily on
innuendo. Kowalski states that, "ln
1993, Jowers and a small circle of
friends,2 all represented by the same
attomey, sought to gain legitimacy
for the conspiracy allegations by
presenting them filst to the state
prosecutor, then to the media.
Other of Jowers' friends and ac-
quaintances, some of whom had
close contact with each other and
sought fi nancial compensation,
joined the promotional effon over
the next several years. For example,

one cab driver contacted Jowers' attomey in
1998 and offered to be of assistance. Thereaf-
ter, he heard Jowers' conspiracy allegations,
then repeated thein for television and during
King vJowers. Telephone records demonstrate
that, over a period of several months, the cab
driver made over 75 telephone calls toJowers'
attomev and another 75 calls to another cab
driver friend ofJowers who has sought com-
pensation for information supporting Jowers'
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claims."

The transparent implication of this second
asseftion is *latjowers' unnamed attomey con-
cocted a scam to package and sell the contrived
conspirary theory ofa small group ofhusders.
As proofofthis "conspirac), " Kowalski cites 75
phone calls fiom an unnamed cab driver to the
attomey. We are supposed ro believe thar all of
this is true, because I(owalski is a decent chap
who does not name the conniving attomey.

But was Kowalski really rrying to protecr rhe
reputation of the attoney, while issuing this
backhanded slap in the face? The attomey,
Lewis Garrison, does not think so. Garrison
believes that Kowalski is playing with words
and toying with the truth, and he adamantly
disputes both of Kowalski's assertions.

Regarding the first assertion, that Jowers
refused to cooperale with Kowalski's invesri-
gation: "Please be assured," Garrison stresses,
"that Kowalski never, repeat never offered im-
munity to Mr. Jowerc. When Kowalski first con-
tacted me, he indicated that he could obtain
immunity fiom the United Stares govemment,
but was advised tltat the U-S. govemment could
not provide immunity because the sratute of
limitations prevented ir. Kowalski rhen indi-
cated that he could obtain an agreement for
immunity fiom the local Disrricr Attomey. But
that was never done. Kowalski may have got-
ten an agreement for immuniry from the state
ofTennessee, as he asserts in his Repon, but
he never communicated rhat facr to me."

Kowalski also distoned the facts when he
stated that Jowers would have been rmmune
from prosecution if, in lieu ofa proffer, he had
submitted a videorape of his October 1997
meeting with Dexter King, son ofthe slain Dr
King. Kowalski cites Jowers' refusal to submit
the videotape as proof thar he was being un-
truthful. Bur, as Bill Pepper is careful to point
out, Kowalski was only offering "use" immu-
nity in regard to statements Jowers made on
the videotape. Kowalski could not promise that
the State of Tennessee would not prosecute
Jowers in regard ro anything else he said.

According to Garrison, "Kowalski was ad-
vised that ifhe could obtain a grant of immu-
nity from Tennessee, Mr Jowers would meet
with him and answer every question he wanted
to ask. We offered videorapes and rransc pts
of interviews with Jowers and Ray in exchange
for immunity. But Kowalski never wanted to
interview Jowers. His intention was to attack
his credibility along with that of former FBI
agent, [Don] Wilson."

Kowalski's second assertion-rhat Garrison
was the mastermind of a conspiracy of petty

crooks-is proofthat his unstated intention was
to falsely destroy the credibility of everyone
associated with Jowers and Garrison. Kowalski
himself raises the best example ofthis dubious
tactic when he refers to James Milner, the cab
driver who ostensibly made 75 phone calls to
Garrison. Kowalski's implicarion is that Milner
made those 75 calls directly to Garrison, but
that implication is not a fact.

"Milner, who knew nothing ar all abour rhe
assassination, may have called my office 75
times," Garison sighs in dismay, "but we never
talked 75 times. Five times maybe, but nor 75."

When asked why a US Attomey would stoop
so low as to misrepresent the actions ofa non-
witness, and then elevate those distoned ac-
tions to monumental proportions, Garrison
suggests that Kowalski had professional help.
"There is very lirrle difference between rhe
Report Kowalski submirred and the book writ-
ten by Gerald Posner," he says, Garrison adds
that Posner, whom he describes as "deceptive,',
misquoted him in his conspiracy-debunking
book, KillingThe Drcam.

Curiously, Kowalski credits Posner as a ma-
jor contributor to the King Report. Apart from
informing every aspecr ofthe King Reponwirh
his methodology, which is ro ignore any evi-
dence that contradicts his premise, posner,s
qualifications, however, are suspect. posner's
only interest in the King assassination is pecu-
niary. He never spoke to James Earl Ray, Loyd
Jowers, oranymembers ofthe King family, and
he never attended t}le Kingvs.Jowers tdal. For
that matre! Kowalski was never at the trial ei-
ther.

The Motive In His Madness
Nowhere is Kowalski's adopted methodol-

ogy ofdisronion and selective presentation of
facts and evidence more evident than in his
cursory investigation ofRaoul. To the exclusion
of all other evidence, Kowalski focuses solely
on rhe theory rhat Raoul is a Ponuguese man
living in New York City. Granred, he makes an
ainight case that this particular Raoul was not
involved in the assassination. But he never
searched for any orher Raouls, and he disin-
genuously assumed that because the New york
CiryRaoul had an alibi, Raoul was a figment of
James Earl Ray's c minal imagination.

Some of us are not convinced. Howevet
time and space do not permit an in-depth ex-
amination ofrhis aspect ofrhe King Repon, or
of the section dealingwith DonaldWilson, who
is composing his own rebuttal. Instead, this
article will focus on the weakest part ofthe King
Repon: Kowalski s assenions rhat rhere is no
evidence of the federal govemment's involve-
ment in the King assassination, and that ajury
in Memphis was wrong in concluding that there
was.

It is importart to understard that Kowalski
makes his case more through style than sub-
stance, by disparaging, discrediting, or simply
ignoring anyone or any evidence that in any way
casts doubt on the ofhcial story thatJames Earl
Ray was the lone assassin of Dr. Kng. The ba-
sic flaw in I(owalski's argument is his failure to
address the overwhelming quesrion: Was in-
stitutionalized, govemment-sanctioned racism
one ofthe reasons Dr. King was assassinated?

In order to understand the subtext of the
King Repon, one must understand the racial
situation as its existed and exists in MemDhis.
Tennessee, where, according to Lewis Garrison,
80% the people prosecuted by the curent DA
are black, while 807o ofthe DAs stalfare white.

Betty Spates, for example, was a young black
woman working as a waitress for Loyd Jowers
at his tavem, Jim's crill, on 4 April 1968.Jim's
Grill was locared on rhe ground floor of the
looming house from whichJames Earl Ray al-
legedly shot Dr. King. Spates inApril 1968 was
having aa affair with Jowers, and in a March
1994 affidavir (taken by William Pepper) she
claimed to have seen Jowers pass through the
grill with the murder weapon in his hands,
moments after King was killed. She is the only
person to corroborate this aspect ofJowers'
story, but she is summarily dismissed by
Kowalski as "not credible."

Referred to as "the alleged corroborating
witness," Spates is "nor credible" because,
Kowalski argues, she srayed in touch with
Jowers, was lepresented by Garrison, and "re-
fused to cooperate" with his investigation. She
also is named by Kowalski as one ofthe money-
hungry hustlers in Garrison's consDiracv of
petry crooks. But Spares' biggesr sin is having
contradicted herself in a January 1994 state-
ment to the local Disrrict Attomey. In thar srate-
ment she said she was not at the erill at the
time King was killed, and that she Jid not see
Jowers with a fle. Since then she has become
"confused" and cannotreconcile her contradic-
tory statements.

Kowalski offers no reason why Betty Spares
contradicted herself, or why she beclme con-
fused, but he does grudgingly acknowledge that
on 3 February 1969, she told two bail bonds-
men that her "boss rnan" fowers) had killed
Dr King. This February 1969 statement came
within a year of the King assassination and
should have represented a major breakthrough
in the case. It was made long before her asso-
ciation wirh Garison, and no one offered her
money to make it. However, as Kowalski is care-
ful to note, when confronted bv Dolice abour
her allegation, Spates retracted h;r statemenr
nine days later.

Kowalski says, "Spates' conduct in 1994
duplicates what she appears to have done in
1969. At both times she made a critical alleea-
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don about the assassination but, when con-
fronted by law enforcement officials, denied
ever making the allegation ard refuted it."3

Kowalski chooses to interpret this recurring
phenomenon as proof of Spates' unreliability.
Bur people who actually know her have arother
interpretation, one that offers a more compre-
hensive explanation as to why ever since 4 Apdl
1968, certain witnesses have been hesitant to
come forward. whv these wihesses have con-
tradicted tlemselves when conftonted by lo-
cal, state, and federal law enforcement offlcia.ls,
and why crucial evidence has mysteriously van-
ished or been overlooked.

Racism and Plausibility
Coby Smith was a black revolutionary in

Memphis at the time ofthe assassination ofDr.
King. A founder and leader of the Memphis-
based trvaders (pattemed on the more famous
Black Parthers), Smith says that Betty Spates
was "compromised because she was having
fun." In other words, Spates used drugs and
engaged in prostitution, and thus the Memphis
police held a very heavy hammer over her head.

Kowalski applies this same double standard
to Olivia Cading, and for t}te same reasons, At
the King versus Jowers tlial, Catling testified
that on drc evening of 4 April 1968, she heard
a gunshot that came from the vicinity of the
lorraine Motel. Located at 450 Mulberrv Street.
*re lorraine is less than one hundred yards ftom
Cading's house on the comer of Mulberry and
Huling Streets. Upon hearing the shot, Cading
ran outside with her two children and saw "a
man in a checkered shirt come running out of
the alley beside a building across from the Lor-
raine. The man jumped into a green 1965
Chewolet just as a police car drove up behind
him." The man sped around the comer up
Mulbeny past her house, but the police ignored
the man and blocked off the street, leaving his
car ftee to go the opposite way.a

Eyewimess Catling testified that the man
she saw was notJames Earl Ray. She also testi-
fied that she could see a fireman standine acrcss
ftom the motel when the police drove -up. She
heard the fireman say to the police, "The shot
came ftom that clump ofbushes," indicating a
brushy area behind Jim's Grill, opposite the
Lorraine and near the neighborhood fire sta-
tion.5

"The police," Catling told reporter Jim
Douglass, "asked not one neighbor [around the
l,olrainel, 'What did you see?' Thirty-one years
went b'4 Nobody came and asked one question.
I often thought about that. I even had night-
mares over that, because tley never said any-
thing. How did they let him get away?"6

Would it surprise you to leam that the "key
witnesses" who contradicted Catling are Mem-
phis policemen? Kowalski asked the cops if

Catling's allegations were true, and they said
"No." They would have remembered if some-
one had run their blockade, or if the firemen
had called to them.7

Kowalski also cites the fact thar Carling
waited twenty-five years before stepping for-
ward with her story, and he uses that to imply
that she is just another hustler out to make a
fast buck.

Former lnvader Coby Smith has a more plau-
sible explanation. Smilh says thar Catling, like
so many others, was unwilling to come forward
until 1993 because she was afraid ofthe police.

One begins to see a pattem developing here,
a pattem that indicates either a conspiracy by
poor black husders under the guidance of a
greedy lawyet as lGwalski contends, or a pat-
tem of obstruction of justice by law enforce-
ment officials, as this writer contends. But in
making your choice, consider this: just as Olivia
Catling did not step forward for twenty-five
years, it is equally true that no one ftom law
enforcement sought her testimon, on 4 Apdl
1968, when it would have had real significance.
lndeed, many leads in the King assassinarion
could have been developed through a house-
to-house search and interviews of the many
eyewitnesses in the predominandy black neigh-
borhood. But none ofthat was done.

Fear and Loathing in Memphis
One of the biggest *rreats to the govem-

ment (in its local, state, and federal manifesta-
tions) in its efforts to cover-up its involvement
in the King assassination, was and is the possi-
bility that black revolutionaries with insighrs
into dre King assassination might step forward.s
In particular members of the Invaders had to
be intimidated, and so the authorities designed
a different method of silencing them

Enter the FBI and its infamous
COINTELPRO Program, which was created to
neutralize black power groups through extra-
legal methods, including infiltrators, agent pro-
vocateurs, planting of false evidence and
rumors, and by any other means necessary Dr.
King himself was a primary target of the
COINTELPRO Program, and a[ one point, on
orders ofJ. Edgar Hoover, FBI agents wrote a
letter to King suggesdng that he kill himself.
"There is only one way out for you," the mes-
sage read. "You better take it before your filthy,
abnormal, fraudulent self is bared to the na-
tion."

The historical record is clear that the FBI
and the military aggressively investigated King
as an enemy of the state. His movements were
monitored; his phones were tapped; his rooms
were bugged; derogatory informarion about his
personal life was leaked to discredit him; and
he was blackmailed about his extramarital af-
fairs. Thus it is hard to believe that the FBI was

not involved in his assassination.
But Kowalski does not discuss the malice

aforethought represented by Hoover's
COINTELPRO Program, nor does he menrion
that the COINTELPRO Program was directed
against ttle Invaders, whom Hoover called 'bne
of the most violent black nationalist extremist
groups".e

Nowhele in the King Repon does one leam
that in July 1967, at the direction of the FBI
(and with the assistance of the CIA), the Mem-
phis Police Department (MPD) formed a four-
man Domest ic Intel l igence Unit  (DIU)
specifically to infiltrate and undermine rhe In-
vadeG. Nor does Kowalski explain, in tlis re-
gard, the significance of the January 1968
appointment of Frank Holloman, a 2 s-year vet-
erans of the FBI, as Chief of Public Safety in
Memphis. As Chief of Public Safety, Holloman
maaaged the city's police and fire depanmenc.
Holloman served much ofhis FBI career in the
south, including a tour in Memphis, and seven
years as inspector in charge ofHoover's Wash-
ington office. It also is imponanr ro know that
the DIU, under Lieutenant Eli Arkin, was
Holloman's top priority.

Assisting the FBI ard the MPD DIU was a
special detachment of the 11l'h Military Intel-
ligence Group (MIG), headquanered in Arlanta,
Georgia. Commarded by MajorJimmie Locke,
this twenty-member special detachment was
assigned to Memphis on 28 March 1968 as part
ofa Civil Disorder Operation code-named Lan-
tem Stdke (under USAINTC OPIAN i00-68).
Lantem Strike was a training exercise designed
to facilitate the working relationship between
the 1 1 l'hMlc, *re MPD, the Tennessee National
Guard, and the FBI, in their common effon ro
monitor and, if possible, disrupt any civil dis-
order that might arise in Memphis as a result
ofa sanitation workers strike..

And civil disorder there was. Dr. Kins ar-
rived in Memphis on 28 March ro lead a march
organized by the predominanrly black Sanira-
tion Workers, who had been on strike for sev-
eral weeks. The march began at eleven o'clock,
and within minutes rioting broke out. Gover-
nor Buford Ellington called our rhe Tennessee
National Guard at 12:30 pm. and at 2:00 pm,
sixteen year old Larry Payne, a black high school
student, was shot and killed byMemphis cops.
The policemen claimed that Payne was attempt-
ing to loot a service stadon on Sourh 3d Street,
and that he attacked them with a butcher knife.

The situation degenerated further and by
the time the smoke had cleared, Dr King's repu-
tation as a proponent ofnon-violent protest was
severely damaged. Wide rifts in Memphis were
opened between blacks and whites, and be-
tween various segments of the black commu-
nity itself. There were rumors rhar an FBI
informant who was also an undercover police
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spy in the Invaders had incited the 28 March
riot that ended in Pa1,ne's death, and for all these
reasons Dr. King was forced to retum to Mem-
phis to reclaim his status as an advocate of
peacefu I civil disobedience.

Kowalski ignores the importance of rhese
events in the assassination of Dr. Kine. It is ir-
relevant ro him. He never menrionirhe fact
that the MPD was composed of850 officers, of
whom a mere 100 were recently appointed
blacks; that tension between the white and
black policemen was visceral; or that Arkin,s
DIU was given thejob ofinfiltrating and moni-
toring rhe Sanitation Workers union, King,s
entourage, and the Invaders. The few black of-
ficers in the DIU who received this unenviable
assignment were well known to other mem-
bers ofthe black community, and came under
intense criticism. For examDle, DIU undercover
omcer Edward Reddiu, who mer Dr. Kins,s
pany when it arrived in Memphis on 3 Ap-ril
1968, was allegedly threatened with his life if
he did not cease and desist. The situation was
that explosive-

Prelude To An Assassination
Although Kowalski seems unaware of the

danger in Memphis, rhe various federal agen-
cies that were monitoring Dr. King and rhe In-
vaders were not. Information on the most
intimare details of the Sanitation Workers
strike, and of the supponing role of Dr. King
and the Invaders, was shared freely among
them. But the most crucial information was
invadably withheld from the subiecrs of rheir
surveillance. For example, on 1 April 1968, the
American Airlines office in Atlanta received a
threat from anonyrnous white caller saying:
"Your airline brought Manin Luther King to
Memphis and when he comes again a bomb
will go off and he will be assassinated."ro

The FBI, in what amounted tocriminal nee-
ligence, norified every law enforcemenr ageni,
plus the 11lth MIG, but not Dr. King. Accord-
ing to aurhor Gerald McKnight, the orders ro
keep King in the dark emanated directly from
Hoover. Members of the MPD DIU were aware
of the threat as well, but they too declined ro
tell Dr. King.t'

These issues bring us to one of the most
provocative subjects ofthe Kowalski Repon: the
role of MPD DIU undercover agent Marrell
McCullough in the assassination of Dr. King.
For according to LoydJowers, McCullough was
one of four people, along with MpD Homicide
Chief N. E. Zachary, MPD Lieurenant Earl
Clark, and Clark's unnamed deceased partner,
who plotted King's assassinarion arJim's Gril l .
As fate would have it, McCullough also was the
first penon to reach Dr King's side after he
was shot on the balcony ofthe lorraine Motel.
Thus he deserves special anention.

Marrell McCullough
Described as "short, stocky, and dark,,,

Marrell McCullough was bom in Tirnica, Mis-
sissippi in 1944, and after eaming a general
equivalenryhigh school degree, enlisted in the
US Army, serving "mostly" as a Military po-
liceman. According ro whar may or may nor be
accurate military lecords, McCulloughwas dis-
charged in February 1967 and rhen fell offthe
radar screen for six months, until he entered
the MPD police academy in September 1967.
In February 1968 he became a full fledged po-
liceman and was assigned as an undercover of-
ficer in Eli Arkin's DIU. His code name was
"Max" and his job was to infiltrate the Invad-
ers, which he did. Because he owned a VIV
hatchback, and because heclaimed to be a Viet-
nam veteran, McCullough was made Ministe!
of Transponation by Coby Smith.

McCullough's FBI repons are still available
in FBI archives, but mosr ofhis police repons
were destroyed by the MPD in 1976, after the
American Civil Libenies Union filed suit asainst
Ciry of Memphis. The fi les thar survive-indi-
cate that Mccullough liked to smoke pot with
the Invaders, wirh whom he consoned for over
ayeat unril he ser up adrug bust in which many
top Invaders leaders were entrapped. After thar
McCullough srayed in the MPD in orher rcles,
until he ioined the CIA in 7974.t2

Along with the missing reports, there are
several reasons to consider McCulloush as a
suspecl in rhe King assassination. To begin with,
he misrepresented himself to the House Selecr
Commitree on Assassinar ions (HSCA).
McCullough was called ro resrifo before the
HSCA because he had attended a meetine with
the Invaders and King on the night befoie rhe
assassination, and because he was still on the
premises of the lorraine Motel when Knq was
shot on 4 April 1968-even rhough [he l;vad-
ers had been ordered to leave by ReverendJesse
Jackson and Memphis-based Reverend Billy
Kyles. In facr, McCullough was rhe firsr person
ro reach King. As he explained Lo the HdCA, ..1
ran to (King) to offer assistance, to try to save
his l ife." McCullough said he pulled a rowel
fiom a nearby laundry basker and rrjed ro stoD
rhe bleeding.']

Also testi$/ing before the HSCA was FBI
agent Will iam Lawrence. Now deceased,
Lawrence was serving in Memphis in April
1969, but restif ied rhar he did not know
McCullough. Howeve! another FBI agent who
was serving in Memphis in April 1968, Howell
S. Lowe, told reporter Marc Perrusquia that,
"Lawrence recruited McCullough well before
King's murder," and that the FBI ,,used
McCullough to repon on campus radicals at
Memphis State Univelsiry, now the University
of Memphis."ra

Supponing Lowe's claim was DIU chiefEli

Arkin, who rold Pemrsquia that he had selected
McCullough "at Lawrence's recommendation.',
According to Perrusquia, "the FBI arranged
McCullough's placement in MPD Intelligence
Squa4.""

McCullough idenrified himself to rhe Com-
mittee as a "Police Officer" ftom Memohis.
fbnnessee, nor as a CIA officer. When the FiSCA
asked McCullough if he had any reladonship
with CIA in April 1968, he said "no". He also
said "no" when asked, "Did you have any rela-
tionship with any other intelligence agency?,,t6

Mccullough lied ro Congress about his af-
filiation with rhe CIA and the FBI for one rea-
son and one reason alone: the HSCA had reason
to believe thar Mccullough was rhe FBI infor-
mant and MPD undercover agent who provoked
the 28 March 1968 riot thar resuhed in the
death oflarry Payne, and forced King to retum
to Memphis for his rendezvous with death.

In the absence of evidence to the contrarv.
McCullough was exonerated by the HSCA. Bur
in view of his less than candid answerc. the
question looms larger thar ever. As Perrusquia
notes, "The rhoroughness of HSCAS invesri-
8arlon now ls open to question. Has
McCullough told all he knows, or is he hidins
something?"'7

McCullough & The Plot At fim's
crill

Barry Kowalski ignores McCullough,s his-
tory in the King Report, bur he is forced to con-
front the serious allegation Loyd Jowers made
against McCullough. Kowalski deals with these
allegations in characteristic style. According to
Kowalski, Jowers was "suspiciously vague,,
when he said that he (Jowers) had met atJim,s
Gril l  with McCullough, Homicide Chief
Zacharay, police Lieutenant Clark, and Clark,s
deceased panner, to plot the assassination of
Dr. King.

Of course Kowalski found no evidence to
support rhe allegadon. He talked to Zacharay,
who "fully cooperated" and denied the allega-
tion. Zachary said he "may have been,, atJim,s
Grill later on the evening of 4 April, but his
confusion was understandable and Zachary was
believed. Clark's wife said her husband was at
home when King was killed, and she was be-
lieved too.'3 Clark's deceased panner was un-
available for comment, leaving only Marrell
McCullough.

At the time of his interview with Kowalski,
McCullough was employed by the Central In-
telligence Agenry. Considering that fact, and
t})e fact that the CIA has been imDlicated in
the King assassination by membirs of rhe
Jowers-Garison-Spates cabal, Kowalski asked
McCul lough to take a polygraph exam.
McCullough "cooperared" and agreed ro Lake
the test, which was administered by the Secret
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Servi-. In IGwalski,s on n words, McCulloughyas fumd to be ,hot deceptive,, when he di_
rid ploaing to harm Dr. King. .However, rhe
poftg[aph was "inconclusive,, as ro his denial
fur be ever met with other police officers atjm's Gill."

't'Id d€ceptive" implies something less t}lan
uurhfrrlness, and to someone other than
Xoivalsh, "inconclusive" polygraph resultsyould certainly raise some doubts. But
Xcculougb, like Zachary and the other Mem_
tris cop6, "cooperated" and therefore was be_
Eerred despite his inconsistencies. But onlv bv
osing this double standard is Kowalski able t6
disoiss dre provocative claim made byJowers
r+-r t{cCullough played the crucial role of ,,1!
ais@' between the various elements of the as_
s<<inrtiol s!f.

Ite Continuing Cover-Up
I6walski notes that, ..years prior to Jowers,

Tgue a-X5atior, specularion focused on: (l)
rhe_withdrawal of the security detail assigned
o Dr IGng on Aprit 3; (2) thi supposed with_
d-arral ofractical units from rhe immediare area
dthe Iorraine; (3) the removal of two African
lmien detectives from the surveillance post
of Ere Starion No. 2 on April 4; and (4)'the
remoyal of rwo African American firemen fiom
6e same fuehouse on April 3.a

- 
Accoding to Kowalski, the police secunryderai! headed by MpD officer Dbn Smith, wai

ritbdrawn at Smith,s request because the King
parry w?s,.(heret thar word again) ..uncoopl
sarive." King,s pany refused to provide King',s
iinerary to Snith because they didn,t trust the
ops, whom rhey felt had overreacred the week
before during rhe rioting.

Then he proceeds, lithout any resolution
a€rplanation, tocontradict his own assenion.
'The HSCA," l(owalski nores, .,never conclu_
irdy resolved whether it was the chiefofpo_
reoranother op official who actualty approved
iurm's request.,'
, .Does ir mafter ifformer FBI agenr Holloman
lwno was close to Hoover and was in liaison
riri FBI agent Lawrence, who lied to Congress
$out knowing McCullough), removed rh-e se_
ority derail? Of course ii does! Especially if
Iblbman was relaying ordels from Hoover. The
HSCA ruled the securiry dehil was improperly
ri$drawn, as Kowalski admits, bur he dolsni
rpend .a- moment trying ro find out why.
krgalski's indifference is absolurely arnaang,
h ir is also an essenrial ingredieni in his ai_
qr to shift blame tie assassination on Dr.
Fng himself. zt

__ IGwalski says, ,.In an affidavit to HSCA,
XACT Unit Commander William O. Crumby
ft€d that on 3 April he received a request from
lDe ICDg parry to withdraw police palok from
ridrin sighr of the Lorraine.,' The ,equesr.

claimsXowalski, was .,honored,,, as if to imply
ir was honorable, but he then admits that the
man who allegedly asked Crumby to withdraw
the TACT units, Inspector Sam ivans, denied
making the request, Again I(owalski sees no
purpose in resolving this contradiction among
cops, nor does he use that contradicnon to im-
pugn their reliabiliry or consider the possibil-
iry that the security details were witldrawn,
perhaps at the request of the FBI or CIA. in
order to facilitate dre assassination..,

Likewise, when considering the removal of
police officer Reddin from his surveillance post
at Fire Stat ion No. 2, a mere rwo hours prior to
assassinarion, Kowalski again sees nothing sin-
ister--despite the fact that Redditt was removed
at rhe insisrence of philip R. Manuel, a staff
member of rhe US Senate Sukommittee on
Investigations, who .,informed the Memphis
Police Deparftnent of a threat to kill .,a Negro
lieutenant" in Memphis.,,a Kowalski offers-no
explanation as to what Manuel was doing in
Memphis, or by what authoriry he was abli to
direcr rhe MPD, nor does he acknowledge rhar
before joining the Senate staffas an in;stisa_
tor, Manuel spent his enrire militarycareer r.rri'rh
Lhe 902d. MIG, which William Fepper impli_
cates in the assassination of Dr. Kirig. pepfer
also implicates SenatotJames O. Eas;land (D_
Ms), who in 1968 was one ofManuel,s bosses.
Ufel.ate{ by rhis wrirer why he failed ro prop_
erly identifr Manuel, Kowalski said that lie
could not discuss the subjecq because Manuel,s
testimony was "sealed.,,

The Military & Martin Luther
King
. Using.Gerald posner's suaregy ofdisregard_
lng anpnmg lhar conLradicts the case he wanrs
to make, Kowalski refuses to address any is_
:Y:t,,h,", Tiqlt,::Cgest rhar King was kilted by
a hrghlevel Washington cabal. Bur what ifrhese
powerful Establishment forces did join together,
under cover ofOperadon Lantem Strike, io cre-
ate a_situadon in which someone like Ray could
kill King and ger away with it?

_The first hinrs ofthis conspiracy were made
public in The phoenix program, a book rhat de_
tarled a secret CIA ..assassination,, uperauon
in south Vietnam. published in Octobir I 990,
the book reponed a rumor that members ofthe
ll I'h MIG had taken photographs ofKing and
rus murderer.
_ In an article published in November 1993
by The Memphk Commercial Appeal, reponer
Jrepnen u. lompklns expanded on this rumor.
Llung unnamed sources, Tompkins said the
I I lth MiG "shadowed,, King inMemphis, us_
lng a sedan crammed with electronic equip_
ment."

Tompkins then went on to become an in.
vestigator for William pepper, who further ex_

p_anded upon dris rumor in his 1995 book, Or-
ders To.Kill.. Based on Tompkins' sources, pep-
per clauned that two unnamed members of the
902d MIG were on the roofofFire Station No.
2, and that they photographed King,s assassi_
nadon and assassin. Based on informatron oro_
vided by Tompkins, pepper also claimed ihar
two members of t}te 20,h Special Forces (code_
named Warren and Murphy), atrached ro rhe
Alabarna Narional Guard, were on rhe roof of
the lllinois Cenffal Railroad Building overlook-
ing the Lorraine Motel as pan ofan eighrman
sruper squad thar was in Memphis. Thejr as-
srgnment was ro shoot the leaders, including
King, ifrioring broke out.
,. Gerald Posner debunked pepper's rheory in
his. book, 

-Killing The Drca , in pan by falsely
claiming rhar rhe au thor of rhe ihomix' nograi
had fed Pepper the names Warren and Mufohv.

Evenrually, rumors about the presence oirhe
111d MIG in Memphis were finilly substanti_
ated by reponer Marc perrisquia in a series o[
articles thar appeared in The-Memphk Commer-
cial Appeal inlate 7997. penisquia interviewed
several members of the 111,h MIG, including
retired Col. Edward McBride, who oversaw thi
111th's Memphis mission from Foft Mcpherson
in Atlanta. Perrusquia quores McBridge as say-
in€ "We were never given any mission ro keep
King under surveillance. Never-,'2a

Perrusquia also interviewed retired Lieuten_
ant Colonel Jimmie Locke, who in March and
Apdl 1968 commanded the ltld MIG,s spe-
cial d€tachment in Memphis. In an apparent
oversighr, Perrusquia, however, neglecred ro ask
Locke if he had senr anyone onto rhe roof of
Fire Srarion No. 2. Bur Locke had_and in rry_
ing o dismiss thar action as insignificanr, rhe
King Repon descends inro Dulp 61tjon.

^ 
In signed_ affidavirs prepaied by William

repper and dated September and November
1 995, Stephen Tompkins states thar he mer wirh
two members ofal Army Special Forces team
tlat was deployed ro Memphis on rhe day of
Krng s assasslnatton. These men, whom peD_
per refers ro as Warren and Murphy, claimid
tney were posirioned on rhe roofof rhe Illinois
Central Railroad Building overlooking rhe Lor-
raine,Morel on 4 April 1969. According ro
Tompkins, Warren provided informarion link_
ingthe 902d MIG to the Mafia crime family of
Carlos Marcello, mystery man Raoul, and the
assassination of Dr. Kins.
. _ .ln his_september affjavir, Tompkins srares,
"I have closely read the secrion of br. pepper.s
book conceming the military and I find it to be
true"nd accurare to rhe besr ofmyknowledge
aad belief"x In rhe nexr paragraph Tompkiis
aoss, -l can unequivocally srate rhar everFhing
he has wriften in the book about what I had
done at hi! request and what I have said and
reponed to him and dte process we followed is

I
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true and acculate. So far as I am concemed, his
credibility and integrity in the pursuit of truth
and justice in this case are unimpeachable."

Likewise, Perrusquia, in a 4 May 1997 ar-
ttcle for The Memphis Commercial Appal, quotes
lbmpkins (then press secretary ro Gmrgia Gov-
ernor Zell Miller) as saying that Pepper had
accurately characterized his investigarion.
Tompkins told Perrusquia, "l really respect the
work that he (Pepper) does."

However, when confronted by Kowalski,
Tompkins disavowed Warren and Murphy.
Tompkins allegedly told Kowalski, "that he
never found anything to corroborate the Ala-
bama National Guardsman and his observer and
no longer believes them."

Likewise, when confronted by Kowalski,
Tompkins allegedly asserted rhat he did not
believe his source from rhe 902"d MIG.
Tompkins had reported to Pepper rhat this
source, identified asJacob Brenner in the King
Repon, was positioned on the roof of Fire Sta-
tion No. 2 on the day ofthe assassination. As
described in Orders To KiII, based on informa-
tion provided by'Ibmpkins, Brenner's partner
took photos ofthe assassination and ofKing,s
assassin, who had fired ttIe fatal shot from be-
hindJim's Gril l .

But lbmpkins told Kowalski rhar Brenner
was "a slimeball" whose storywas no different
that numerous false stories he had heard from
conspiracy buffs asking for money, and that he
would have said so ifcalled as a witness at the
King versus Jowers trial. ,6

Tompkins told Kowalski rhat he "found no
evidence ro substantiate thar rhe 902'd MIG ever
conducted a surveillance of Dr. King or was in
Memphis. Rather, he derermined that the 902to
MIG's mission did nor include domesric intel-
ligence work.."

Kowalski claims The Depanment ofDefense
"confirmed Tompkins' understanding that the
902'd MIG did not conduct domestic intelli-
gence work."

But that is totally unrrue. This wrirer nter-
viewed retired Colonel Alfred Vl Bagor, who
commanded the 902.d MIG from June 1968
until November 1968. When asked ifrhe 902.d
MIG conducred domestic inrelligence opera-
tions, Bagot said, "Yes! Ofcourse ir did. The
902"d MIG was rhe principle source (ofdomes-
tic intelligence) for the USAImyAssisrant Chief
of StaJI for Intelligence."rT

Why did Tompkins change his tune? Whar
hammer did Kowalski hold over his head?
Was it the allegation, raised by Perrusquia,
that Tompkins was fired from a reporting job
in Tirlsa, Oklahoma, for forging a document?
Did Tompkins forge documents in order to
defraud Pepper? Was Tompkins working for
military intelligence all along, as a disinfor-
mation specialist whose mission was to mis-

lead Dr Pepper?

Up OnThe Roof
"NotwithstandingTompkins' assessment of

Brenner's credibility and story" Kowalski said,
"we investigated whether military personnel
fiom the 902d MIG or from some other unit
were on the roofofFire Station No. 2, observed
the assassination, or photographed aman with
a rifle after the shooting."'?3

A search of military documents uncovered
no such evidence, and Kowalski was advised
by Jimmie Locke that neither Locke nor any-
one else from the lllrh MIG "had firsthand
knowledge that any military personnel were in
the viciniry of the Lorraine on the day of the
assassination or that military personnel con-
ducted surveillance of Dr. King." However,
former 111,h MIG sergeanr Steve McCall did
remember "somehow hearing that agents from
his unir were being dispatched to the Lorraine
on the day ofthe assassination,,, but he could
not recall the source of this information or any
other details, so he was dismissed as being
misnken.Te

One witness from the 1116 MIG also ad-
mitted to being on the roof of Fire Station 2.
James Green, then a Sergeant and investigator
with the 11l'h MIG, recalled "going to the fire
station on rhe day thar King's advance party
anived in Memphis, perhaps March 31,i. He
claims he went with another agent fiom his
unit, u,/hom he could not now recall (emphasis
added), to scou[ for locations to take phoro-
graphs ofpersons visiting the King pafiy ar rhe
l,orraine Morel at a later time, ifnecessary Ac-
cording to Green, someone from the fire sta-
tion may have shown them to the roof, where
he arld rhe other agent remained for 30 to 45
minutes before determiningit was too exposed
a location from which Lo take phorograpirs.,,ro

Although Kowalski ignorej rhemlrhere are
problems with Green's inability to recall the
name ofhis partner, as weli as his description
ofthe fire station rool Jimmie Locke told this
writer that, "The 1l2th MIG (headquanered
in San Anronio, Texas) senL a phorogiapher to
Memphis ro ger a picrure ofone ofKing's lieu-
tenants. I've forgotten the reason for wantinq
rhis, but one ofthe men assigned ro me,Jamei
Green, took him up to the fire starion roof to
see if that would be an adequate sDor from
which ro phorograph. Ir wasni. They were on
the roof less than five minures and only that
one time. rl

Locke doesn'r rememberwhar day Lhis was,
but it cenainly contradicts Green,s statement
that he was on the roof with another member
of the 111,h MIG. This discrepancy raises the
$ 64,000 question, never addressed by Kowalski,
as to the identityofthe second manon *re roof
Was he perhaps a CIA agem wirh a rifle? Ifhe

didn't find the fire station roofsuitable, did he
go elsewhere?

As to the roofbeing unsuitable for clandes-
tine photography, Christopher Pyle, an expen
on rnilitary surveillance, describes it as "per-
fect." $'le explains that rhe agen$ would have
erected a tripod in the middle of the roof, so
that only the camera lens would be visible over
r}te parapet. The men would not have been seen
looking over the rampan, nor would they have
been visible to onlookers, as Kowalski contends.

The thitd problem is the testimony of
Canhel Weeden, a former caotain with the
Memphis Fire Deparrmenr who was in charge
of Fire Station No. 2 on the day King was killed.
At the King versus Jowers trial, Weeden testi-
fied that on the aftemoon ofApril4, 1968, two
men appeared at Fire Station No. 2 across from
the loraine Motel. They were carrying brief-
cases (which may have conrained camens and
a tripod, and perhaps even weapons) and pre-
sented credentials identi$ing themselves as
Army officers. They asked for permission to go
to the rool Weeden esconed them to the roof
and watched while they positioned themselves
behind a parapet approximarely I 8 inches high.

Theirposition gave them a clear view ofrhe
Lorraine Motel, the rooming house window
from which Ray allegedly fired the shot that
killed King, and the area behind Jim's Grill. lf
the reader will recall, Jowers claimed the fatal
shot was flred ftom behind his grill and rhat
t}te assassin escaped down an alley whileJowers
brought the murder weapon into his diner.

Kowalski does not dig deeply into rhe
military's acdons.3, He doesn't search for docu-
ments, and when it comes to contradictions,
he applies the same standard to soldiers as he
does to poor blacks. And when faced with the
disturbing restimony of credible witnesses like
Weeden, he relies on Posner's strategy of dis-
sembling.

According to Kowalski, Weeden was nor
sure they were military men, and he ,,acknowl-
edged that his memory of an event 30 years
ago might be inexact, and thus, it was possible
that he took the miliLary personnel to rhe roof
somerime before-not the dayof-$e assassi-
nation. (Weeden) added that he had neverspo-
ken wirh anyone about his recollecrion unril
D( Pepper inrerviewed him...in 1995. Accord-
ingly, Green's recollecrion thar milirary pe6on-
nel went ro the roofon a different dayriran the
assassmauon appears acculate."r3

Weeden, who was never questioned by lo-
cal or federal authorities about the presence of
federal agents on the fire station,s ;oof, insisrs
that he wasn't even on duty the dav before rhe
assassination. A simple check of the fire sta-
tions would resolve this question, but Kowalski
prefers to leave the innuindo dangling.

-
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Contradictions
Among the evidence that IGwalski ignores

is a repo4 in the possession ofMarc Femrsquia,
which was passed to Memphis police, indicat-
ing that the l12th MIG wamed the lllthMIG
that four men, including one from Memphis,
had purchased amrnunition in Oklahoma on
Aprit 3rd and two dfles on April 4th.

ls dris the message from the l12e MIG that
prompted Jimmie l,ocke to send James Green
to tle roof of Fire Station No.2.? If so, Green
had to have been on the fire station roof witl
someone ftom the 112e MIG on the aftemoon
ofApril 4th, as we€den says.

Kowdski also has no intelest in the iden-
tity of a white man in a suit looking out a win-
dow of a room in the lorraine Motel at dle
crowd of people standing around the body of
Dr. King. Reporter Pemrsquia believes this in-
dividual was with the 111& MIG or the FBI.
Perhaps he was with the CIA? Perrusquia be-
lieves there was doser FBI surveillance than
prwiously acknowledged.

Pemrsquia also believes there was a greater
miliary involvement. He repofted that "sen-
ate hearings in 1971 explored abuses in ar
Army suweillance program established under
President Ll,ndon B. Johnson after riots in l,os
Angeles in 1965 and Newarh NJ., and Deffoit
in 1967. At times, Senate investigators charged,
the Army exceeded its authority, cossing into
improper political surveillance that included
filming demonstrators in Chicago and keeping
dossiers on civilians. When caught in such di-
rect surveillance, the Army often &ru',ed ir (italic
added), saying it got information fiom sources
such as the FBI, which had jurisdiction for most
domestic intelligence and kept intense watch
on King."1

If Pemrsquia can admit that the military
covered-up its illegal activides in other cities,
why can't Kowalski strive to resolve the con-
tradictions of govemment officials, and uncover
what was really going on in Memphis?

Kowalski says drc I{SCA dismissed the idea
that Marrell McCullough was dre agent provo-
cateur who incited the liot that prompted King
to re$m to Memphis and a rendezvous with
death. In fact, I(owalski only cites conclusions
reached by the HSCA tlat suppon his own. t5

Consistent with his methodology, nowhere
in the King Repon does he cite the testirnony
of former US Representative Walter Fauntroy
at the King versus Jowers trial. Fauntroy, who
chailed the HSCA subcommittee that investi-
gated the King assassination, complained that
his committee might have proven there was
more t}larl just a low-level conspiracy, ifthe FBI
and military been fonhcoming in 1977.

But the FBI and military lied, and according
to Faunuolt "it was apparent that we were deal-
ing with very sophisticated forces." Fauntroy's

phone and television set were bugged, and
when his counsel, Richard Sprague, requested
files from the intelligence agencies he was
forced to resign. The records were not sought
by Sprague's replacement, and the investiga-
tion failed to uncover aly hint of govemment
involvement in the King assassination.36

However, Fauntroy has since corne to be-
lieve that James Earl Ray did not fire the shot
that killed King, and was part of a larger con-
spiracy that possibly involved federal law en-
forcement agencies. Upon leaving Congress in
1991, Fauntroy read through his files on the
King assassination, induding raw materials that
he'd never seen before. Among them was in-
formation ftom J. Edgar Hoover's logs. There
he leamed that in the three weeks before King's
murder the FBI chief held a series of meetings
with Dersons involved with the CIA and mili-
tary intelligence in the Phoenix operadon in
Southeast Asia.

Fauntroy also discovered there had been
Green Berets and military intelligence agents
in Memphis when King was killed. "What were
they doing there?" he asked researcher James
W. Douglass.3?

Ifhe did nothing else to arrive at the truth,
I(owalski should have demanded that the HSCA
records, which are sealed until 2029, should
be opened. Kowalski also sweeps over the tes-
timony of Maynard Stiles, a senior official in
the Memphis Sanitation Department who
claimed at the King versusJowers trial that he
and his crew cut down the bushes b€hindjim's
Grill on dre day after Dr. King was assassinated.
Stiles received his insmrctions from an MPD
Inspector. In other words, 'within hours of
King:s assassination, the crime scene that wit-
nesses were identifoing to the Memphis police
as a cover for the shooter had been sanitized by
orders of tlle police."33

I(owalski also ignores the Mafia's role in the
assassination, for one simple reason. The In-
vaders knew the Mafia was peddling drugs to
blacks, with police protection. And to investi-
gate the Mafia would necessarily result in un-
covering it6 modus vivendi with law
enforcement.

Coby Smith reminds us of what happened
to the Blackstone Rangers in Chicago. "When
the Rangers went after the Ialian drug whole-
salers, the FBI wiped them out," he observes."

Not wanting to suffer the same fate, the
Invaders scattered after the assassination and
many, till this day, live in fear of being killed.
Which is whyone ofthem will not testiry about
his having seen Marrell McCullough ar Jim's
Gdll.

Ihe Smear Campaign
In the absence of any "truth", Kowalski,

Posner and the federal govemment have initi-

ated what amounts to a smear campaign, of
which the King Report is part and parcel, in
order to silence the King family ard prevent
any further investigations into the King Assas-
sination.

This campaign began wirhKillingthe Drnm,
and was advanced immediately after the King
versus Jowers trail, when leading newspaperc
across the country immediately denounced the
verdict as a one-sided presentation of a mad
conspiracy theory. The Wathington Post even
lumped the conspiracy proponents in with
those who insist that Hitler was unfairly ac-
cused of genocide.

Since rhe ftial, Kowalski and Posner have
gathered suppon among those members ofthe
black community who resent the position
adopted by Corretta King and her sons. For
example, on 27 March2NO, Trme Magazirc col-
umnistjack E. White, in an article titled "They
Have A Scheme", described the King family's
conspirary theory as "lurid fantasies" that
"sprang from the fenile imagination of Ray's
former lawyer, William Pepper"

According to columnist White (to whom
Kowalski leaked an early version of the King
Report) , Fepper cast a "bamboozling spell" over
the King family, and " (t)he real mystery is why
King's heirs, who more than anyone else should
want the truth, prefer to b€lieve a lie."

But perhaps, as indicated by the informa-
tion provided in this article, the Kings know
something that Mr. White, t}le Establishment
press, and the Justice Department aren't tell-
ing the Amelican public? Indeed, if govemment
agencies were involved in the conspiracy from
the beginning, why would the Justice Depan-
ment now want to reved the truth?

'Ib date, James Earl Ray stands as the lone
assassin, possibly as pan of a low-level con-
spirary ofa few white racists who despised King
for his role in ending segregation. But for three
decades, Ray declared his innocence. And re-
searchers now as in the case of President John
Fitzgerald Kennedy, must nibble away ar the
myths, and dig deep for new material evidence.

The Next Step
The next step in uncovedng new evidence

in the King assassination case is being taken by
attomey Daniel Alcom, who obtained, through
the Freedom of Information Act, the After Ac-
tion Report of the Civil Disorder Operation:
LANTERN SPIKE, 28 March-l2 April 1968.
Written by members of the 1 I I th MIG, the
Report casts light on the acdvities of the mili-
tary on the day Dr King was killed.

Howeve6, when Alcom asked the Penhgon
for copies of the daily reports of the 1 1 ld MIG
and the 902d MIG, the militarv claimed to have
lost the records somewhere between the Na-
tional Archives and the Center For Military
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Hisrory. In March 2000 a federal judge sup-
poned the military's claim that it was not re-
sponsible for locating the documents, and
Alcom filed an appeal.

Let it be known that the military is lying
when it says it cannot find the records. The
records exist and some oftlem were orovided
in 1997 ro Marc Perrisquia by the chiefof Pub-
lic Affairs at the Pentagon, ColonelJohn Smith.
Perrisquia provided copies ofthese documents
to Barrv Kowalski. who is aware of Alcom's law-
suit and appeal, but has failed to notifu him or
the judge oftheir existence.

Thus the cover-up continues at all levels,
casting funher shame on the federal govem-
ment. Just as the MPD destroyed its files on
Marrell McCullough, the 1 I I th MIG and other
Army intelligence units are in rhe process of
destrofng any records that might implicate the
military the CIA, or the FBI in Dr King's as-
sassination. +

Doug Vdlentine is the author o/ The Hotel
Tacloban and The Phoenix Program, both of
which are ayailable through iUnivetse,com as back-
in-print booLs under the Authors Guild imprtnt. In
addition, Valentine's newest book, TDY, ,ras jusf
been completed. and can be ordered. from
iUni'verse.com, Barnes ts Noble, and Amazon.am.
For more information, see Dou& Vabntine's Web
site at www.douglasvalentine.com.-Ed.s.
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phis. Notably, the weapon that killed Dr, King was
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phis Commercial Appeal.)
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Ihe CTKA Cotolog Returnr
The CTKA catalog, probably the best collection of research materials
assembled, has now been transferred to The Last Hurrah Bookshop,
937 Memorial Avenue, Williamsport PA I7701 Phone: 570-321-1i50.
This transfer includes audiotapes like our interview with Robert
Tanenbaum of the HSCA, and Jim DiEugenio's talks about Watergate,
Operation Mockingbird, and the Second Assassination of John F.
Kennedy, among others. It also features research compilations like
the File on Richard Case Nogell, the best of Anna M. Kuhns-Walko
research, The Peter Vea lndex to the Garrison Files, and Bill Davy's
early biography of Clay Shaw entitled Through the Looking Glass.
Among other compilations included in the collection are Kathy
Cunningham's work on the Air Force One transmissions of 11/22/63,
and her collection of declassified HSCA medical documents.
Finally, CTKA is also transferring our back issue department to The
Last Hurrah. So if you wish to order extant back issues, just get in
contact with them.


